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Jeg skal anbefale at stemme for ændrings- 
forslagene. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslagene. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1-3 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter til 
forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 111 stemmer (S, KF, V, SF, 
RV, CD, KrF og FP); 4 (VS) stemte hverken 
for eller imod. 

Første næstformand (Knud Østergaard): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Tredje behandling af lovforslag nr. L 54: 
Forslag til lov om bestyrelse og brug af fol- 

kekirkens kirker m.m. 
(Fremsat 30/10 85. Første behandling 5/11 

85. Betænkning 2/4 86. Anden behandling 
8/4 86). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 112 stemmer (S, KF, V, SF, 
RV, CD, KrF og FP) mod 4 (VS). 

Første næstformand (Knud Østergaard): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Første behandling af lovforslag nr. L 175: 
Forslag til lov om ændring af lov om dyre- 

forsøg. 
Af Margrete Auken (SF) m.fl. 
(Fremsat 5/2 86). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Justitsministeren (Ninn-Hansen): 
Intentionerne bag lovforslaget er, forstår 

jeg, et ønske om i videst muligt omfang at 
sikre, at der ikke foretages unødvendige dy- 
reforsøg. Disse intentioner kan jeg helt til- 
slutte mig. Også jeg ser det som en opgave at 
begrænse anvendelsen af dyr til forsøg, og 
jeg vil ikke udelukke, at der er muligheder 
for at opnå det ved ændringer i den nugæl- 
dende lovgivning. 

Der er grund til at henlede tingets op- 
mærksomhed på, at der ikke har været stille 
på dyreforsøgsområdet i den senere tid. I 
1983 blev der således taget skridt til at be- 
grænse antallet af dyr, der anvendes til for- 
søg, gennem udstedelse af en bekendtgørelse 
om fremskaffelse af dyr til forsøg. Endvidere 
har Danmark deltaget aktivt i arbejdet i Eu- 
roparådet med udarbejdelse af en meget om- 
fattende konvention om beskyttelse af for- 
søgsdyr, og Danmark har som et af de første 
lande underskrevet konventionen, da den 
den 18. marts i år blev åbnet for underteg- 
nelse. 

At tiden nu er ved at være inde til også at 
se på den gældende lov, som er fra 1977, er 
jeg bestemt ikke uenig i. Sådanne overvejel- 
ser er allerede i gang i justitsministeriet, og 
ministeriets dyreforsøgsudvalg har nedsat en 
særlig arbejdsgruppe, der skal fremkomme 
med indstilling om, på hvilke punkter der på 
baggrund af udvalgets erfaringer må antages 
at være behov for at udbygge kontrollen med 
dyreforsøg. Udvalgets muligheder for at fore- 
tage inspektion og for at effektivisere tilsyn 
og kontrol med journalføring m.v. indgår 
også i overvejelserne. 

Da der således allerede foregår et sagkyn- 
digt udredningsarbejde på området, finder 
jeg det mest hensigtsmæsigt, om man venter 
med at ændre lovgivningen, indtil man ken- 
der resultatet af dette arbejde i udvalget. 


